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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-08-28, § 7 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 28 augusti 2014, kl. 16:00 – 16:15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 4 september 2014 

  

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Elin Olsson (MP) för Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V) för Clara Lindblom (V) 

 
Ersättare: 

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Ann-Charlotte Bergqvist, Jennie 

Almgren, Marita Anheim, Mårten Frumerie, Gunnar Jensen, Filip Borgelin, 

Åsa Wigfeldt, Maria Stigle samt personalföreträdaren Björn Bergebo  

§§ 1-8 och borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 
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 § 7 
Program för HBTQ-frågor 2014 – 2017. Svar på remiss 
Dnr E2014-01335 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 
 

1 Exploateringsnämnden överlämnar kontorets 

 tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 11 augusti 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), 

 Karl Malmqvist (C), vice ordföranden Maria Östberg 

 Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår  

 (se beslutet). 

 

2) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

Att återremittera programmet för hbt-frågor 2014-2017. 

Att programmet remitteras till RFSL Stockholm och polisens 

hatbrottsgrupp. 

Att ekonomiska resurser knyts till programmets 

genomförande. 

Att programmet följs upp genom att relevanta indikatorer förs 

in i stadens integrerade ledningssystem, ILS. 

Att i övrigt anföra följande;  

 

Friheten att utforma sitt eget liv är en grundläggande 

mänsklig rättighet. Där ingår att kunna uttrycka sin kärlek och 

könsidentitet – hur personen än själv väljer att definiera dessa 

– utan rädsla för fördomar och diskriminering. Rätten till 

självbestämmande och identifikation är också en 

demokratifråga. Demokrati handlar inte bara om politiska 

rättigheter och åsiktsfrihet, det handlar också om lika rätt att 

uttrycka sin kärlek och könsidentitet. 

 

Att ett program kring hbtq-frågor tas fram i staden är mycket 

positivt. En av de viktigaste aspekterna för att möta målen om 

både bemötande och synliggörande är kunskap och 

kompetens om frågorna. Ett bra hbtq-program innebär att 

stadens verksamheter åläggs ett strukturerat arbete för att 

synliggöra och motverka diskriminerande beteenden och 
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normer. Dock saknas helt resonemang kring normkritik i det 

föreslagna programmet.  

 

Det saknas även genomgående i det föreslagna programmet 

konkretiseringar och målbilder som går att följa upp och 

uppfattar programmet som alltför allmänt skrivet. För att 

programmet ska kunna integreras i stadens verksamheter 

behöver insatser identifieras samt följas upp och utvärderas. 

Därför bör relevanta indikatorer kring hbtq-frågor också 

integreras i stadens ledningssystem, ILS. För att programmet 

ska ha någon effekt måste även ekonomiska resurser knytas 

till de uppsatta målen.  

 

Att stadens personal får tillgång till kompetenshöjande 

insatser är viktigt. Därför bör Stockholms stad fortsätta att 

hbt-certifiera sina verksamheter med prioritering av 

verksamheter där hbtq-personer tenderar att vara särskilt 

utsatta.  

 

Sammanfattningsvis ska det ses som positivt att ett program 

nu äntligen tas fram. En motion i frågan var uppe redan 2013 

och avslogs då av den moderatledda majoriteten. I 

Stockholms läns landsting har man redan hunnit jobba på det 

här sättet i flera år. Det är viktigt att stadens hbtq-program, 

såsom är fallet i landstinget, även omfattar upphandlad 

verksamhet.  

 
Beslutsgång i delen om återremiss 
Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner därefter att nämnden 

beslutar enligt förslag från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) 

Daniel Forslund (FP), Karl Malmqvist (C), vice ordföranden Maria 

Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V). 

 
Reservation 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) enligt följande: 

 

Vi välkomnar ett program med inriktning på HBTQ-frågor 

inom staden.  
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I Exploateringskontorets synpunkter betonar man vikten av 

att alla stockholmare, besökare och arbetssökande bemöts 

respektfullt och inkluderande. Man lyfter också fram att 

kontorets verksamhet till väldigt liten del består av 

direktkontakt med stockholmare och besökare.  

 

Det är dock viktigt att tänka på att ett respektfullt och 

inkluderande bemötande bör gälla gentemot alla individer, 

oavsett om det är internt inom stadens verksamheter eller 

gentemot allmänheten. Arbetet med och medvetenheten om 

dessa frågor bör genomsyra stadens alla verksamheter i alla 

sammanhang. 

 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


